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Tid: 1500 
Tilstede: Nils Johan Garnes, Pål Christian Roland og Hanne Cecilie Widnes (adm) 
 
SAKLISTE 
AU-sak 50 Godkjenning av AU-protokoll 8 
AU-sak 51 Forespørsel om avhending av eiendom 
AU-sak 52 Saker til sentralstyremøte 2.mai:  
AU-sak 53 Låneopptak til prosjekteringskostnader for Åsane folkehøgskole 
AU-sak 54 Representasjon Eurocares årsmøte 8. -9. juni. 
AU-sak 55 Representasjon Av-og-til sitt årsmøte 26. april kl. 1200. Vi har to delegater. 
 
PROTOKOLL 
AU-sak 50 Godkjenning av AU-protokoll 8 
Vedtak: Protokollen godkjennes 
 
AU-sak 51 Forespørsel om avhending av eiendom 

IOGT har mottatt en henvendelse Sverre Folkestad vedrørende avhending av 
eiendommen "Vonheim" på Sandane i Gloppen kommune i Nordfjord ved å selge 
eller overføre denne vederlagsfritt til Sandane Ungdomslag som er medeier. Den 
lokale avdelingen ble nedlagt på slutten av 1980-tallet om eiendommen er derfor 
øverført til IOGT i Norge i henhold til IOGTs vedtekter.  «Siste 20-25 åra har eit par 
personar tilknytt ungdomslaget hatt ansvar for utleige, nødvendig vedlikehald og 
andre vaktmeistertenester, og økonomi. Alt arbeid har vorte utført på dugnad. På 
slutten av 90-talet vart det skifta glas og lag nytt golv. Pengane til dette arbeidet kom 
dels frå ein felles konto losjen og ungdomslaget hadde for huset Vonheim, dels frå eit 
kommunalt tilskot. Utover dei pengane som var på felleskontoen, har ikkje losjen ytt 
noko til huset "Vonheim" i løpet av i alle høve dei 30-35 siste åra korkje av økonomisk 
art eller som dugnadsinnsats.» 

 
For ei vekes tid sidan vart det kalla inn til årsmøte for "Vonheim" for å drøfte 
framtida til huset. Der var representantar både for losjen og ungdomslaget. 
Underteikna har aldri vore medlem av Losje Trofast, men er medlem i IOGT sentralt. 
Vedkomande som har vore kontaktperson for losjen, Kristen Henden (88) hadde 
bede meg møte saman med han som representant for losjen. På møtet gjorde den 
som har fungert som vaktmeister og den som har fungert som økonomiansvarleg det 
klart at dei ikkje lenger ønskte å ha dette ansvaret. Det kom fram ønskje om at ein 
framleis kunne få til ei drift av huset, anten ved at ungdomslaget vert vekt til live, 
eller ved at ein opprettar eit andelslag eller ei stifting. Vi som representerte losjen var 
tydelege på at det er svært lite sannsynleg at losjen vil kunne bli ein aktiv bidragsytar 
i eventuell ny drift. 

 
Det kom og fram at for å kunne drifte huset på ein forsvarleg måte må det gjerast 
store investeringar. Sidan frammøtet var dårleg vart det vedteke nytt møte i slutten 
av april. Til den tid vart medlemmer av losje og ungdomslag bedne om å ta kontakt 
med sentralleddet for å avklare korleis dei stiller seg til ei eventuell ny organisering 
og drift av "Vonheim". Det er grunnen til at eg no tar kontakt. Vi som representerte 
losjen er klar over § 7- 7 Fast eigedom, i vedtektene og ønskjer å drøfte med IOGT 



korleis dette kan ordnast på ein formelt sett rett måte. Vi som lokale medlemmer av 
IOGT er positive til at ungdomslaget, eventuelt eit andelslag tar over som eigarar og 
driftarar av huset.  Sidan losjen dei siste tiåra korkje har brukt huset,  delteke i 
dugnadsarbeid, eller ytt noko økonomisk til løpande vedlikehald, meiner vi det om 
mogleg bør skje vederlagsfritt» 

 
Generalsekretær har vært i kontakt med tidligere regionkonsulent Odd-Kjell 
Ingvaldsen som bekreftet at ungdomslaget har gjort en strålende jobb med å 
vedlikeholde og drifte huset og at det er positivt om de kan overta dette. Han 
påpekte samtidig at tomten sannsynligvis er av verdi og at IOGT ikke bør gi disse fra 
seg vederlagsfritt.  

Vedtak: AU innstiller følgende for IOGTs sentralstyre: «Ungdomslaget tilbys å overta huset 
og å kjøpe ut IOGTs eierandel i tomten i henhold til takst innhentet fra IOGT. Alternativt 
tilbyd ungdomslaget å overta huset men IOGT beholder sin eierandel i tomten inntil denne 
eventuelt ønskes solgt av Ungdomslaget.  

 
 
AU-sak 52 Saker til sentralstyremøte 2.mai:  

 Åsane – godkjenning av lån og forberedelse av møte med styret og 
regionlederne.  

 Kommunikasjonsstrategien og Aksent 
 Henvendelse fra Region Vest vedrørende protokoller.  
 Referansegruppe for frivillighet og medlemsundersøkelse. 
 Opprettelse av arbeidsgruppe for utredning av eierform for Åsane 

folkehøgskole.  
 Regnskap 2017 
 Budsjett 2018 
 Beramming av sentralstyremøte medio juni som forberedelse av 

IOGT-I kongressen 
 Avhending av eiendom i Sandane 
 Tiltaksplanen 
 Generalsekretærs rapport – NB rapporter fra regionårsmøter.  

 
AU-sak 53 Låneopptak til prosjekteringskostnader for Åsane folkehøgskole 

Styret i Åsane folkehøgskole anmoder om at styret i IOGT i Norge godkjenner et lån i 
Sparebanken Vest for å finansiere prosjekteringen av utbygging av skolen.  

Vedtak:  AU innstiller for sentralstyret at IOGT i Norge godkjenner et opptak av lån i 
Sparebanken Vest på kr. 2 millioner til prosjektering av utbygging av Åsane folkehøgskole.  
 
AU-sak 54 Representasjon Eurocares årsmøte 8. -9. juni. 
Vedtak:  IOGT i Norge stiller med 2 representanter. Nils Johan Garnes er en av dem. 
 
AU-sak 55 Representasjon Av-og-til sitt årsmøte 26. april kl. 1200. Vi har to delegater. 

Styrets representanter er forespurt og kun Mirjeta Emini kan stille. Generalsekretær 
har derfor forespurt Apenæs om å stille i tillegg.  

Vedtak:  Mari-Marthe Apenæs og Mirjeta Emini representerer IOGT i Norge på Av-og-til sitt 
årsmøte.  



Ved protokollen: Hanne Cecilie Widnes 


